
OR.0002/42/2014.US         

P r o t o k ó ł  Nr  XLII/2014 
_______________________________________________ 

z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 
z dnia 25 czerwca 2014 r.  

 
Ad. pkt-u 1. 
Na sesji Rady Miejskiej w Bytowie w dniu otwarcia obecnych było – 16 
radnych. Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Nieobecni radni: 
1. Bogdan Adamczyk 
2. Barbara Kosmowska  
3. Ludwik Lenc 
4. Stanisław Marmołowski 
5. Tomasz Redo 

 
W posiedzeniu Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Listę osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Pan Leszek Waszkiewicz – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Bytowie. 
 
Następnie przewodniczący obrad otwierając XLII sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie, o godz. 10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie,  

ul. 1 Maja 15, stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować  
i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przewodniczący przywitał wszystkich radnych, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy Bytów, prasy, radia oraz pozostałych 
mieszkańców gminy Bytów, przysłuchujących się obradom Rady. 

 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2013 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2013 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
gminy Bytów: 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego – materiały do wglądu  w biurze Rady,  

w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego (folder finanse 
gminy – budżet), 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia  
komunalnego – materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady  
 Miejskiej oraz w BIP Urzędu Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet), 

c) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania  
budżetu za 2013 r. – materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady 
Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego (folder finanse gminy – budżet), 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa  
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 r. – materiały do wglądu   
w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego 
(folder finanse gminy – budżet),  

e) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej  
dotyczącym udzielenia absolutorium dla Burmistrza Bytowa – materiały do wglądu  w biurze 
Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego  
(folder finanse gminy – budżet), 

f) opinie komisji stałych Rady w sprawie sprawozdań, 
g) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami, 
h) podjęcie uchwał w sprawie:  

� rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów za rok 2013 wraz  
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2013  
(druk nr 373) – załączniki do uchwały do wglądu w biurze Rady, w teczkach komisji 
stałych Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego – folder: Rada Miejska – najbliższa sesja 
Rady Miejskiej – projekty uchwał 2010-2014, 

� udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2013 rok  (druk nr 374). 

6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odnowy miejscowości Gostkowo” 

(druk nr 376), 
b) zatwierdzenia projektu „KASZËBËBYT III” – reintegracja społeczno-zawodowa” 

(druk nr 379), 
c) ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane w przedszkolach publicznych 

prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 380), 
d) zawarcia  porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia gminie Bytów  

do realizacji zadania publicznego polegającego na organizowaniu i prowadzeniu 
środowiskowego domu samopomocy dla mieszkańców gminy Lipnica (druk nr 383). 

e) zaliczenia dróg na terenie gminy Bytów do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu 
(druk nr 378), 

f) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Bytowskiego (druk nr 377), 
g) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. (druk nr 381), 
h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2028 (druk nr 382), 
i) odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku 

na uchwałę  Rady Miejskiej  w Bytowie z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014-2028 (druk nr 375). 

7.    Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
8.    Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
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9.    Wolne wnioski i zapytania. 
10.  Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie.  
 
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 

 
Uwagę do porządku obrad wniósł radny Stanisław Borzyszkowski. 
Zaproponował, aby z porządku obrad zdjąć projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odnowy miejscowości 
Gostkowo”, z uwagi na to, gdyż ww. projekt uchwały nie był omawiany  
na merytorycznej Komisji tj. Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy. Poza 
tym zbyt dużo środków zaplanowano na zadanie pt. „Zagospodarowanie 
terenu wraz z budową placu rekreacyjno-wypoczynkowego w miejscowości 
Gostkowo”. Kwota ta jest za wysoka, którą należy zmienić, jak również 
kolejność punktów od 1-16.  
 
Przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz uważa, że nie powinniśmy 
zdejmować z porządku obrad ww. projektu, ponieważ przy omawianiu 
zasadności projektu zostanie zgłoszona autopoprawka do załącznika ww. 
projektu uchwały zmniejszająca kwotę w punkcie 17. 
 
Tego samego zdania był również burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
 
Innych wniosków ani uwag do ww. porządku obrad nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał wniosek formalny radnego 
Stanisława Borzyszkowskiego pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowanie: (za-3, p-12, w-1) Rada Miejska w Bytowie wniosek 
odrzuciła.  
 
W związku z powyższym porządek obrad został przyjęty w niezmienionym 
brzmieniu, wg którego będzie procesować Rada Miejska w Bytowie. 
 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Leszek Waszkiewicz, poinformował,  
że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie  
do informacji publicznej protokół z poprzedniej sesji został wyłożony  
w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
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Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
 
Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 16-za.   
 

Ad. pkt-u 4. 
W ramach interpelacji radni podnieśli następujące zagadnienia: 

 
Radny Marian Miazga  w imieniu mieszkańców wsi Mądrzechowo zwrócił  
się z prośbą do burmistrza Bytowa o rozważenie możliwości utworzenia 
miejsca kąpielowego nad jeziorem Gubisz, które byłoby ogólnodostępne i nie 
kolidowałoby z terenami prywatnymi, którzy zabraniają przejścia przez ich 
teren. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski 

w  sprawie wycięcia dwóch suchych drzew przy nowej promenadzie  
ul. Wolności w Bytowie,  
 
w sprawie ogłoszonego przetargu przez gminę Bytów na wymianę części 
pokrycia dachowego na budynku SP nr 2 w Bytowie przy ul. Domańskiego 13 
w Bytowie, którego przedmiotem zamówienia jest m.in.: wymiana istniejącego 
pokrycia dachowego, wzmocnienie i wymiana elementów dźwigarów 
dachowych, wymurowanie kominków wentylacyjnych oraz wykonanie 
instalacji odgromowej. Radny uważa, że tego typu inwestycje powinny być 
lepiej nadzorowane przez inspektora nadzoru budowlanego, tak, żeby za kilka 
lat nie ponosić ponownych kosztów z tytułu wadliwego ich wykonania. 
Szkoła ma dopiero 12 lat, a już dokonujemy generalnych remontów. Nadzór 
inwestorski oraz umowy gwarancyjne powinny być bardziej rygorystyczne.  
Są to pieniądze publiczne, które powinny być prawidłowo rozliczane  
i wydatkowane.   
 



 5

Radny Wiesław Dykier ponowił interpelację z miesiąca kwietna br. dotyczącą  
złego stanu nawierzchni drogi gminnej prowadzącej do posesji p. Chomka  
i Nazarko w Gostkowie. Radny zapytał, kiedy zostanie ona wykonana? 

 
w sprawie zagospodarowania terenu pomiędzy Zakładem Produkcyjnym  
„Modelana” a Szkołą Podstawową w Gostkowie (przycięcie gałęzi drzew, 
wykoszenie trawy itp.)  
 
w sprawie zdjęcia flagi narodowej z budynku przy ul. Sikorskiego, która 
szpeci swym wyglądem, zważywszy na fakt, iż zbliżają się Dni Bytowa oraz 
napływ wielu turystów widok brudnej flagi nie najlepiej świadczyłby  
o estetyce naszego miasta.  
 
Radna Maria Mielewczyk ponowiła interpelację z poprzedniej sesji. Czy 
otrzymano już odpowiedź w sprawie wykonania przejścia dla pieszych  
do  sklepu Biedronka od ulicy Gdańskiej w Bytowie (wykonanie schodów)? 
 
Radna Barbara Pobłocka  

w sprawie braku ulicowskazu przy zjeździe w lewo z ul. Styp-Rekowskiego 
w ul. Hugo Kołłątaja. 
 
w sprawie przedstawienia pisemnej informacji na temat wydatków 
inwestycyjnych poniesionych w roku 2013 bez funduszu sołeckiego   
w poszczególnych sołectwach (15) gminy Bytów w przeliczeniu  
na 1 mieszkańca. 
 
Radny Janusz Miąskowski 

w sprawie rozważenia możliwości wprowadzenia strefy płatnego 
parkowania na ulicy Górnej.  
 
Radny Stanisław Kożyczkowski 

w sprawie remontu murku oporowego przy ul. Mierosławskiego w Bytowie. 
Radny zapytał, jakie podjęto w tej sprawie działania, ponieważ już wcześniej 
z tą sprawą zwracał się do burmistrza? 
 
Radna Anna Sinkiewicz 

w sprawie usunięcia przy ul. Lęborskiej naprzeciwko szpitala szpecącego  
kiosku ruchu.  



 6

 
Radny Marek Osiński 

w sprawie budowy drogi i chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 212  
w Udorpiu. 
 

Ad. pkt-u 5. 
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2013 r. oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2013 wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Bytów. 
 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał przewodniczący Rady Miejskiej  
Pan Leszek Waszkiewicz, który poprosił panią skarbnik o przedstawienie 
sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.    
 
Na wstępie skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra poinformowała, że zgodnie  
z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 
sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz  
ze sprawozdaniami z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca  
roku następującego po roku budżetowym. Roczne sprawozdanie finansowe 
gminy Bytów za rok 2013 składa się z czterech części. Pierwsza cześć 
sprawozdania stanowi bilans z wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 rok. 
Druga część sprawozdania finansowego składa się z łącznego bilansu 
jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy 
Bytów za 2013. Trzecia część składa się z łącznego rachunku zysków i strat 
jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy 
Bytów za 2013 rok. Natomiast czwarta część sprawozdania finansowego 
składa się z łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostek budżetowych  
i samorządowych zakładów budżetowych gminy Bytów za 2013 rok.  
W dalszej kolejności skarbnik omówiła bilans z wykonania budżetu gminy 
Bytów sporządzony na dzień 31.12.2013 r., który po stronie aktywów  
i pasywów wynosi 5 500 498,27 zł. Stan środków pieniężnych  
na rachunkach bankowych na koniec roku po stronie aktywów wynosił 
4 956 575,25 zł. Kwota 543 923,02 zł stanowi należności i rozliczenia finansowe, 
głównie z tytułu udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz 
innych podatków, które były realizowane przez urzędy skarbowe. Kwota  
101 000,00 zł stanowi należności finansowe z tytułu udzielonych pożyczek dla 
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organizacji pozarządowych w roku 2013, które przypadają do spłaty w roku 
następnym. W należnościach od budżetu w kwocie 442 923,02 zł znajduje  
się między innymi podatek VAT. Po stronie pasywów znajdują  
się zobowiązania jakie ciążą na gminie na koniec roku 2013, które stanowią 
kwotę w wysokości 24 311 386,88 zł oraz  zobowiązania wobec budżetu, czyli 
dotacje, które należy zwrócić w 2014 roku. Po stronie zobowiązań znajduje  
się również rezerwa na niewygasające wydatki w kwocie 76 316,00 zł, 
zatwierdzone uchwałą Rady Miejskiej oraz wynik finansowy budżetu za rok 
2013, składający się z deficytu w wysokości 1 549 008,53 zł. W innych 
pasywach w kwocie 1 459 787,00 zł znajduje się między innymi subwencja 
oświatowa, która została przekazana w grudniu w 2013 r.  z przeznaczeniem 
na wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli w roku 2014. W dalszej kolejności 
omówiła bilans jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 
budżetowych, w skład których wchodzą: Urząd Miejski, MOPS, MOSiR, 
którego likwidacja nastąpiła z dniem 31.12.2013 r., jednostki oświatowe 
(szkoły, gimnazja), CIS oraz rachunek zysków i strat a także zestawienie 
zmian w funduszach ww. jednostek.  
 
Następnie pani skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy Bytów  
za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
W prezentacji omówiła: 

1. Realizację budżetu gminy Bytów za 2013 rok oraz deficyt, 
2. Wykonanie dochodów budżetu gminy Bytów według działów  

klasyfikacji budżetowej, 
3. Strukturę wykonania dochodów, 
4. Planowane wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób 

fizycznych w latach 2009-2013, 
5. Planowane wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób 

prawnych w latach 2009-2013, 
6. Planowane wpływy z tytułu sprzedaży mienia gminnego w latach 

2009-2013, 
7. Strukturę dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, 
8. Zaległości w podatkach od osób fizycznych w latach 2009-2013, 
9. Zaległości w podatkach od osób prawnych w latach 2009-2013, 
10. Zaległości w najmach, dzierżawach w latach 2009-2013, 
11. Wpływy z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów w latach  
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2009-2013, 
12. Odsetki od środków na rachunkach bankowych w latach 2009-2013, 
13. Skutki obniżenia górnych stawek w podatkach w latach 2009-2013, 
14. Skutki udzielonych ulg w podatkach w latach 2009-2013, 
15. Umorzenia w podatkach w latach 2009-2013, 
16. Rozłożenia na raty w podatkach w latach 2009-2013, 
17. Wykonanie wydatków budżetu gminy Bytów według działów 

klasyfikacji budżetowej, 
18. Strukturę wykonania wydatków, 
19. Procentowy udział wydatków majątkowych w latach 2007-2013, 
20. Wydatki na oświatę, a dopłata gminy w latach 2009-2013 

(subwencjonowane i własne), 
21. Wydatki na oświatę niepubliczną, 
22. Koszty odsetek od pożyczek i kredytów w latach 2007-2013, 
23. Zobowiązania finansowe gminy Bytów z tytułu kredytów, pożyczek  

i obligacji. 
 
Jednocześnie pani skarbnik udzieliła odpowiedzi radnej Barbarze Pobłockiej 
na zapytanie dotyczące zadłużenia gminy Bytów na tle Powiatu Bytowskiego 
oraz ościennych gmin złożone na wczorajszej Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Bytowie, które stanowi załącznik nr 5 
do protokołu. 
 
Na zakończenie poinformowała, że szczegółowa analiza wszystkich danych 
została zawarta w sprawozdaniu opisowym, które zostało złożone w biurze 
Rady Miejskiej oraz umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Ponadto podkreśliła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2013 było szczegółowo badane przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 
w Bytowie wraz z sprawozdaniami z wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury oraz przyjęcia informacji  
o stanie mienia komunalnego, jak również przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową, która wydała pozytywną opinię na temat ww. sprawozdań.   
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2013 wraz  
z prezentacją multimedialną stanowi załącznik nr 6, 7 do protokołu. 
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Następnie przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz odczytał uchwałę 
Nr 057/g312/R/II/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 14.04.2014 r. w sprawie pozytywnej opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
W dalszej kolejności, zgodnie z porządkiem obrad przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie Pan Stanisław Kożyczkowski odczytał 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 r.   
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 15.05.2014 r. stanowi załącznik nr 9  

do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  
oraz jej członkom za włożony trud w trakcie kontroli i pracę nad 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok ubiegły oraz 
sporządzeniem wniosku w sprawie absolutorium dla burmistrza Bytowa  
z tytułu wykonania budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Leszek Waszkiewicz odczytał uchwałę 
Nr 121/g312/A/II/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 21.05.2014 r. w sprawie pozytywnej opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Bytowa z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji stałych 
Rady Miejskiej o przedstawienie opinii o sprawozdaniu. 
 

1. Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy Bytów pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały nie wnosząc żadnych uwag. 

2. Komisja Potrzeb Społecznych  - jw.  
3. Komisja Edukacji Kultury i Sportu również nie wniosła żadnych uwag 
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do sprawozdania oraz wniosku Komisji Rewizyjnej opiniując projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy Bytów za rok 2013 pozytywnie.  

4. Komisja Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  
w Bytowie nie wniosła żadnych uwag do sprawozdań przyjmując 
projekt uchwały w wersji zaproponowanej Radzie. 

 
Głosów w dyskusji nad sprawozdaniami nie było. 
 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne nw. projekty 
uchwał w sprawie: 
 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 
Bytów za rok 2013 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy Bytów za rok 2013, 

 
W wyniku głosowania: (12-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/369/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła. 

 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Aleksander Pradella/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

 
2) udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania  

  budżetu gminy Bytów za 2013 rok 
 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz pozytywnej opinii RIO i braku dyskusji, przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (12-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/370/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła. 
Uchwała ta stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Aleksander Pradella/ 

 

Pan Leszek Waszkiewicz przewodniczący Rady w imieniu swoim  
oraz radnych złożył gratulacje burmistrzowi Bytowa w związku  
z udzieleniem absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za rok 
2013. 
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Podziękowanie radnym za udzielenie absolutorium zwłaszcza członkom 
Komisji Rewizyjnej złożył również burmistrz Bytowa. W swoim wystąpieniu  
burmistrz podziękował zastępcom, kierownikom poszczególnych wydziałów 
oraz wszystkim pracownikom za wsparcie i pomoc w realizacji trudnych 
zadań samorządowych, między innymi inwestycyjnych. Szczególne 
podziękowania złożył pani skarbnik za przestrzeganie dyscypliny finansowej  
i nie przekroczenia planu wydatków. Podziękował również radnym za dobrą 
współpracę, gdzie dominowała przede wszystkim troska o dobro całej gminy.   
        

Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach do godz. 11.30. 
 

Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnych uchwał, wg ustalonego 
porządku obrad. 

 
Ad. pkt-u 6. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odnowy 
miejscowości Gostkowo” (druk nr 376). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że projekt uchwały wprowadza zmiany do opisu planowanych 
zadań inwestycyjnych i przedsięwzięć aktywizujących społeczność lokalną  
na lata 2009-2016 polegających na: usunięciu lat realizacji poszczególnych 
zadań oraz rozszerzeniu wykazu proponowanych zadań o inwestycję  
pn. „Zagospodarowanie terenu wraz z budową placu rekreacyjno – 
wypoczynkowego w miejscowości Gostkowo”. Ponadto powyższe zmiany 
zostały przyjęte w dniu 13 czerwca 2014 r. uchwałą zebrania wiejskiego wsi 
Gostkowo. Głównym celem wszystkich działań ujętych w przedmiotowym 
zestawieniu jest aktywizacja i integracja społeczności lokalnych na obszarach 
wiejskich. Jednocześnie zgłosił autopoprawkę do załącznika ww. uchwały  
w punkcie 17 dot. zmniejszenia kwoty z 1 250 000 zł na 500 000 zł. 
 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Bytowie przedstawił jej przewodniczący Pan Jerzy Wyczk 
informując, iż komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, bez 
autopoprawki, stosunkiem głosów 4:3. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
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Radny Stanisław Borzyszkowski wnioskuje o wprowadzenie poprawnej 
liczby porządkowej w załączniku do uchwały od 1 do 16 a nie od 1 do 17.  
 
Radny Wiesław Dykier odnosząc się do ww. projektu uchwały powiedział,  
że jest to niepoważne traktowanie ludzi. Już na samym początku było 
wiadomo, że jest to kwota za wysoka, aby otrzymać dofinansowanie  
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Kwotę tę dopiero zmieniono  
po Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Dlaczego wcześniej 
nie zmieniono tego? Radny uważa, że wszystko jest robione pod publikę, aby 
zaistnieć.  
 
Radny Jerzy Wyczk podkreślił, iż dziwi się radnemu Dykierowi,  
który opowiada się przeciwko planowanym zadaniom we własnej wsi,  
w której mieszka. Raczej powinien ich bronić a nie krytykować i opisywać  
na łamach prasy.  
 
Do ww. zarzutów odniósł się burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. Plan 
odnowy jest tworzony przez mieszkańców wsi, który stanowi załącznik  
do ubiegania się o środki unijne. Kwoty, które są ujęte w planie nie są 
sporządzane na podstawie faktycznych kosztorysów, tylko na podstawie 
danych szacunkowych. Stąd te rozbieżności. Natomiast na zadnie 
pt. „Zagospodarowanie terenu wraz z budową placu rekreacyjno – 
wypoczynkowego w miejscowości Gostkowo” jest sporządzony kosztorys na 
kwotę 1 240 000 zł. Jest to kwota za wysoka na którą nie dostaniemy 
dofinansowania. Dlatego trzeba to zmienić. Z własnych środków na pewno 
nie wykonamy tego zadania. 
 
Radna Barbara Pobłocka wnioskuje o wybudowanie świetlic wiejskich,  
w tych miejscowościach, w których nie ma. Między innymi w miejscowości 
Mokrzyn. 
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że jest za wybudowaniem świetlic 
wiejskich, ale w dużych miejscowościach. Na pewno nie w małych. Bardziej 
opłaca się zorganizować zebranie wiejskie, dowożąc ludzi do miasta, niż 
wybudowanie świetlicy w małej miejscowości, która będzie stała pusta. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski podkreślił, że nie byłoby dyskusji, gdyby 
temat ten był przedyskutowany na merytorycznej komisji. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
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Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (13-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/371/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny Aleksander Pradella/ 

 
zatwierdzenia projektu „KASZËBËBYT III” – reintegracja społeczno-
zawodowa” (druk nr 379). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
Poinformował, że w związku z ogłoszeniem, przez Urząd Marszałkowski 
Województwa Pomorskiego w Gdańsku, konkursu zamkniętego w ramach 
POKL Priorytet VII „Promocja integracji społecznej” Działanie 7.2 
„Przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu i wzmocnienie sektora ekonomii 
społecznej” Poddziałanie 7.2.1 „Aktywizacja zawodowa i społeczna osób 
zagrożonych wykluczeniem społecznym” gmina Bytów/Centrum Integracji 
Społecznej w Bytowie aplikowała o środki na reintegrację społeczną  
i zawodową, osób wykluczonych lub zagrożonych wykluczeniem 
społecznym, realizowaną przez Centrum Integracji Społecznej w Bytowie, dla 
20 mieszkańców miasta i gminy Bytów. Za pierwszy miesiąc pobytu w CIS 
(okres próbny) uczestnik otrzyma świadczenie w wysokości do 50% zasiłku 
dla bezrobotnych, w kolejnych miesiącach pobytu (okres właściwy) 
świadczenie w wysokości do 100% zasiłku dla bezrobotnych. Za każdego  
z uczestników będą opłacane składki emerytalna, rentowa i zdrowotna. 
 
Stanowisko Komisji Potrzeb Społecznych przedstawił jej przewodniczący Pan 
Janusz Miąskowski informując, iż komisja projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/372/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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/W głosowaniu nie wziął udziału: radny A. Pradella/ 

 

ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane w przedszkolach 
publicznych prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 380). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski.  
Poinformował, że w związku ze zmianą ustawy z dnia 7 września 1991 r.  
o systemie oświaty dotychczasowe uchwały organów stanowiących jednostek 
samorządu terytorialnego wydane na podstawie art. 14 ust. 5 zachowują moc 
do czasu wydania uchwał przewidzianych w nowym brzmieniu tego 
artykułu, nie dłużej jednak niż do dnia 31 sierpnia 2014 r. Zgodnie z nowym 
brzmieniem ww. przepisu nadanym ustawą z dnia 18 lipca 2013 r. o zmianie 
ustawy o systemie oświaty zaistniała konieczność podjęcia przez Radę nowej 
uchwały ustalającej wysokość opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola publiczne prowadzone przez gminę Bytów. W związku  
z powyższym rodzice, którzy zdecydują się na pozostawienie dziecka  
w przedszkolu na 5 godzin dzienne, nie poniosą żadnych kosztów z tego 
tytułu. Natomiast za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne  
w czasie przekraczającym 5 godzin organ prowadzący, zgodnie z art. 14 ust. 5 
ustawy może pobierać opłatę, której maksymalna wysokość została określona 
na 1 zł/godzinę. Opłata w tej wysokości jest stosowana w gminie Bytów  
od 1.09.2013 r. Proponuje się, aby jej wysokość nadal wynosiła 1,00 
zł/godzinę. Opłata będzie naliczana za faktyczny pobyt dziecka 
w przedszkolu powyżej 5 godzin dziennie. Wobec powyższego podjęcie 
niniejszej uchwały jest konieczne i prawnie uzasadnione. 

 
Stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedstawił jej 
przewodniczący Pan Mieczysław Bachórz  informując, że komisja projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne.  
 
W wyniku głosowania: (14-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/373/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny S. Kożyczkowski oraz radny A. Pradella/ 
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zawarcia  porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia gminie 
Bytów do realizacji zadania publicznego polegającego na organizowaniu  
i prowadzeniu środowiskowego domu samopomocy dla mieszkańców gminy 
Lipnica (druk nr 383). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
Poinformował, że prowadzenie i rozwój infrastruktury środowiskowych 
domów samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi jest zadaniem  
z zakresu administracji rządowej, zleconym gminie. Gmina Bytów powierza 
realizację tego zadania w drodze otwartego konkursu ofert. Uczestnikami 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Bytowie są mieszkańcy gminy 
Bytów. Zgodnie z rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia  
9 grudnia 2010r. w sprawie środowiskowych domów samopomocy  
w przypadku, gdy gmina właściwa ze względu na miejsce zamieszkania 
osoby nie prowadzi ani nie zleca prowadzenie domu samopomocy, wówczas 
osoba ta może być skierowana do domu prowadzonego przez inną gminę, 
której odpowiedni organ jednostki samorządu terytorialnego, właściwy  
ze względu na miejsce zamieszkania osoby ubiegające się o skierowanie  
do domu, powierzył w drodze porozumienia, realizację zadania publicznego. 
Możliwość ta uzależniona jest od zawarcia w tej sprawie porozumienia 
między zainteresowanymi gminami. Gmina Bytów otrzymała zapewnienie 
finansowe, że Wojewoda Pomorski przekaże środki finansowe  
na uruchomienie i prowadzenie dodatkowych 2 miejsc w Środowiskowym 
Domu Samopomocy w Bytowie od 1 września 2014 r. dla mieszkańców gminy 
Lipnica. Gmina Bytów nie poniesie żadnych dodatkowych kosztów 
związanych ze zwiększeniem liczby uczestników w ŚDS. W związku  
z powyższym przedkłada się projekt uchwały w sprawie zawarcia 
porozumienia z gminą Lipnica w tej sprawie, które niebawem zostanie 
podpisane.  
 
Komisja Potrzeb Społecznych projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Nie 
wnosząc żadnych uwag. 
 
 Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/374/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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/W głosowaniu nie wziął udziału: radny S. Kożyczkowski/ 

 
zaliczenia dróg na terenie gminy Bytów do kategorii dróg gminnych  
i ustalenia ich przebiegu (druk nr 378). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 
Poinformował, że w dniu 5 marca 2014 r. Zarząd Dróg Powiatowych  
w Bytowie wystąpił z wnioskiem o przejęcie przez gminę Bytów odcinka 
drogi gruntowej ulicy Polnej w Bytowie o długości 1,184 km, przebiegający  
od skrzyżowania z drogą wojewódzką ul. Majora Henryka Sucharskiego,  
do skrzyżowania z drogą asfaltową ul. Polnej. W uzasadnieniu Zarząd Dróg 
Powiatowych wskazał, że dotychczasowa droga służy do celów 
komunikacyjnych wyłącznie dla mieszkańców gminy Bytów.  
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
jej przewodniczący Pan Marian Miazga informując, że komisja projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/375/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny S. Kożyczkowski/ 

 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Bytowskiego (druk nr 377). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka informując,  
że z prośbą o dofinansowanie zadania wystąpił Zarząd Dróg Powiatowych  
w Bytowie polegającego na wykonaniu dokumentacji projektowej 
przebudowy ul. Prostej. Po uzyskaniu zgody Rady Miejskiej w Bytowie na 
udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Bytowskiego zostanie zawarte 
stosowne porozumienie na realizację inwestycji. W 2003 roku zostało zawarte 
porozumienie pomiędzy Marszałkiem Woj. Pomorskiego, gminą Bytów 
a Starostwem Powiatowym na przebudowę ulicy Sikorskiego, 
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Kochanowskiego oraz Prostej wraz z budową odcinka ul. Tartacznej do ulicy 
Drzymały. Większość z tych zadań zostało już wykonane przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. Zgodnie z tym porozumieniem zadanie to miało być 
finansowane przez 3 strony, w równych częściach. Później nastąpiła zmiana 
porozumienia. Ulicę Sikorskiego wykonał Zarząd Dróg Wojewódzkich, 
natomiast ul. Kochanowskiego i Prosta była wykonywana przez Powiat  
i gminę Bytów. Pozostał jeszcze do wykonania ostatni odcinek, który jest 
akceptowany przez Marszałka Woj. Pomorskiego w sprawie dofinansowania 
w ramach  Zintegrowanego Porozumienia Terytorialnego  w wysokości 85%.  
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusje nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrała radna Maria Mielewczyk, która opowiedziała  
się przeciwko przeznaczaniu pieniędzy dla Starostwa Powiatowego. Radna 
uważa, że Starostwo jest mniej zadłużone od gminy i sami powinni wykonać 
ten odcinek drogi, zaciągając między innymi kredyt. Gmina ma wiele innych 
zadań do zrobienia, chociażby zagospodarowanie placu przy ul. Ceynowy  
z przeznaczeniem na parking. Interpelację w tej sprawie już kilkakrotnie 
podnosiła, ale bez odzewu. 
 
Radny Rafał Gierszewski zapytał, czy nie należałoby zastanowić się nad 
zmianą organizacji ruchu na skrzyżowaniu ul. Kochanowskiego-Sikorskiego, 
w szczególności chodzi o odciążenie ruchu samochodów ciężarowych. 
 
Radny Jarosław Gawin  zapytał, czy projekt ten przewiduje również  
wykonanie prawoskrętu na ul. Kochanowskiego? 
 
Na ww. zapytania odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 

Jeżeli chodzi o zagospodarowanie placu przy ul. Ceynowy, powiedział,  
że wniosek radnej nie ma większego zainteresowania wśród mieszkańców, 
ponieważ nie wpłynął do budżetu obywatelskiego. Jeżeli chodzi o wniosek 
radnego Gierszewskiego, to na pewno jest on zasadny, który będziemy  
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w przyszłości rozważać. Jeżeli chodzi o zapytanie radnego Gawina,  
to te kwestie leżą po stronie Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (12-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/376/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny S. Kożyczkowski, radny Marek Osiński/ 
 
 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. 
(druk nr 381). 

 
 

Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra zgłaszając 
zarazem autopoprawki do załącznika nr 2 i 3. 
 

Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie, bez autopoprawek. Pozostałe komisje stałe Rady 
Miejskiej nie wniosły żadnych uwag. 
 

Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (14-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/377/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła 
jednogłośnie.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny R. Gierszewski, radny Marek Osiński/ 
 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 
2028 (druk nr 382). 
 
Zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014-2028 
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wraz z autopoprawkami w załączniku nr 2 omówiła skarbnik Bytowa Pani 
Barbara Góra. 
 
Po przedstawieniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Programowania 
Rozwoju Gminy oraz pozytywnych stanowisk pozostałych komisji stałych 
Rady Miejskiej przewodniczący Rady poddał ww. projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (14-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/378/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła 
jednogłośnie.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny R. Gierszewski, radny Marek Osiński/ 
 
 

odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku na uchwałę  Rady Miejskiej   
w Bytowie z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014-2028 (druk nr 375). 
 
Projekt uchwały omówił sekretarz Bytowa Pan Zenon Smantek na podstawie 
uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. 
 
Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie: 
 

1. Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy opowiedziała się 
za odrzuceniem skargi wniesionej przez Pana Wincentego Knitra 
do WSA w Gdańsku za pośrednictwem Rady Miejskiej w Bytowie. 

2. Komisja Potrzeb Społecznych – jw. 
3. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu – jw. 
4. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska - jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W głosowania: (12-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/379/2014 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła jednogłośnie.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny R. Gierszewski/ 
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Ad. pkt-u 7. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  
w powyższej sprawie? 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, ile firm przystąpiło do przetargu  
na remont dachu SP nr 2 w Bytowie i czy wyłoniono już inspektora nadzoru 
budowlanego na prowadzenie tej inwestycji? 
 
Nie – odpowiedział zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. Jeżeli 
chodzi o postępowanie przetargowe, to do dnia 24.06.br wpłynęły 3 oferty. 
 
Burmistrz Bytowa dokonał uzupełnienia sprawozdania o dodatkowe 
informacje, które nadeszły w ostatnim czasie. 
 

1. Zwiększono kwotę o 40 000 zł na przebudowę BCK. W związku  
z powyższym umożliwi to rozstrzygnięcie przetargu na wykonanie ww. 
zadania. Do dnia 30.05.2014 r. był termin składania ofert. Wpłynęło 7, 
z tego 6 ofert spełniało wymagania, natomiast 1 oferta nie. Komisja 
przetargowa wybrała najkorzystniejszą ofertę połączoną z konkursem, 
czyli pracownię łódzką PA&B na kwotę około 395 000 zł. Realizacja 
całego zadania miałaby kosztować 30 mln zł. Wszystkie oferty, które 
wpłynęły zostały wyłożone do publicznego wglądu na korytarzu 
Urzędu Miejskiego, z którymi można się zapoznać. Zadanie to byłoby 
podzielone na etapy. I etap kosztowałby 10 mln zł polegający  
na przebudowie głównego budynku BCK w Bytowie. 

 
2. Do budżetu obywatelskiego wpłynęło 26 wniosków dotyczących 

remontów placów zabaw, dróg, chodników. Po wstępnej weryfikacji 
część z tych wniosków zostanie odrzucona, ponieważ niektóre z nich 
nie należą do zadań własnych gminy lub nie spełniają wszystkich 
formalności. Takich jak: wysokie koszty kalkulacji zadania lub brak 
zasadności wniosku. W najbliższym czasie będą znane wyniki, które 
będą upublicznione. 

 
3. Omówił też zadania w ramach Zintegrowanych Porozumień 

Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego dla Bytowa.  
W tej sprawie odbyły się już różne spotkania na których dyskutowane 
były kwestie związane z formalną stroną negocjacji, które prowadzone 
są obecnie pomiędzy Samorządem Województwa Pomorskiego  
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a reprezentacjami MOF, jak również z funkcjami, strukturą i konkretną 
treścią Porozumienia, które stanowić będzie ich zwieńczenie. 

 
4. Zaprosił wszystkich radnych na uroczyste otwarcie w dniu dzisiejszym 

Kaszubskiego Inkubatora Przedsiębiorczości. 
 

5. Zaprosił wszystkich do wzięcia udziału w dniu 28.06.2014 r. w różnych 
imprezach masowych zorganizowanych nad j. Jeleń oraz na Zamku  
Bytowskim z okazji Pomorskiego Dnia Rybaka. 
 

6. Zaprosił także wszystkich zebranych na Dni Bytowa, które odbędą  
się w dniach 11, 12 i 13.07.2014 r.  

 Innych pytań ani uwag do ww. sprawozdania nie było. 
 

Ad. pkt-u 8 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 
� w sprawie zagospodarowania terenu pomiędzy Zakładem Produkcyjnym  

„Modelana” a Szkołą Podstawową w Gostkowie powiedział,  
że w budżecie na ten rok nie ujęto tego zadania do realizacji, w związku  
z powyższym nie może być wykonane. Poza tym jest to zadanie bardzo 
kosztowne, które trzeba zaplanować w przyszłorocznym budżecie gminy 
Bytów. 

 
� w sprawie zdjęcia flagi narodowej z budynku przy ul. Sikorskiego  

w Bytowie podkreślił, że w ustawie o godle, barwach i hymnie 
Rzeczypospolitej Polskiej oraz o pieczęciach państwowych jest dokładnie 
opisane jak postępować w takich przypadkach. Niemniej jednak 
postaramy się ustalić właściciela tego mieszkania i poprosić o zdjęcie 
brudnej flagi. 

 
� w sprawie przedstawienia pisemnej informacji na temat wydatków 

inwestycyjnych poniesionych w roku 2013 bez funduszu sołeckiego   
w poszczególnych sołectwach (15) gminy Bytów w przeliczeniu  
na 1 mieszkańca powiedział, że interpelacja w tej sprawie zostanie 

udzielona radnej na piśmie oraz skierowana do wszystkich radnych. 
 
� w sprawie rozważenia możliwości wprowadzenia strefy płatnego 

parkowania na ulicy Górnej powiedział, że wniosek w tej sprawie 
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zostanie skierowany do Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju 
Gminy, celem rozważenia. 

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej 

Kraweczyński. 
 

� w sprawie ogłoszonego przetargu przez gminę Bytów na wymianę części 
pokrycia dachowego na budynku SP nr 2 w Bytowie przy ul. 
Domańskiego 13 w Bytowie powiedział, że warunki specyfikacji oraz 
przedmiot zamówienia został tak sprecyzowany, żeby wybrać 
najkorzystniejszą ofertę, żeby nie podlegała reklamacji.  

 
� w sprawie remontu drogi gminnej do posesji p. Chomka i Nazarko  

w Gostkowie powiedział, że do końca lipca br. zadanie to zostanie 
wykonane. 

 
� w sprawie wykonania przejścia dla pieszych do  sklepu Biedronka  

od ulicy Gdańskiej w Bytowie powiedział, że nie wpłynęła jeszcze żadna 
informacja od właściciela sklepu Biedronka w tej sprawie. 

 
� w sprawie braku ulicowskazu przy zjeździe w lewo z ul. Styp-

Rekowskiego w ul. Hugo Kołłątaja powiedział, że wniosek w tej sprawie 
zostanie skierowany do Wydziału WI i RO, celem wykonania. 

 
� w sprawie remontu murku oporowego przy ul. Mierosławskiego  

w Bytowie powiedział, że w porozumieniu ze Starostwem Bytowskim 
zadanie to w najbliższym czasie zostanie przez ZDP wykonane, ponieważ 
inwestycja ta po części leży po stronie gminy jaki i powiatu. 

 
� w sprawie usunięcia przy ul. Lęborskiej naprzeciwko szpitala  szpecącego 

kiosku ruchu powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany 
do dzierżawcy tego terenu, z prośbą o usunięcie lub odnowienie kiosku. 

 
� w sprawie budowy drogi nr 212 w Udorpiu zapewnił, że w tej sprawie 

otrzymamy dofinansowanie na realizację tego zadania, które do końca 
roku zostanie wykonane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. 
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� w sprawie budowy chodnika Bytów-Udorpie powiedział,  
że w tegorocznym budżecie gminy są zabezpieczone środki  
na wykonanie projektu technicznego budowy tego chodnika. Natomiast 
istnieje inny problem o którym już wcześniej była mowa a mianowicie 
pozyskanie gruntu od prywatnych właścicieli na poszerzenie jezdni,  
w związku z budową chodnika. Również w tej sprawie zwrócimy  
się o pomoc rozwiązania tego problemu do ZDP. 

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 

Czapiewski. 
 

� w sprawie rozważenia możliwości utworzenia ogólnodostępnego miejsca 
kąpielowego oraz swobodnego przejścia do jeziora Gubisz powiedział,  
że wniosek w tej sprawie postaramy się wspólnie rozwiązać z Radą 
Sołecką, ponieważ istnieje tam problem ochrony roślin. Radny Miazga 

poprosił o odpowiedź pisemną w tej sprawie 
 
� w  sprawie wycięcia suchych drzew przy nowej promenadzie  

ul. Wolności oraz w kierunku oczyszczalni ścieków w Przyborzycach 
powiedział, że wystąpiliśmy już w tej sprawie do Starostwa Powiatowego 
o wydanie stosownego zezwolenia na wycinkę 19 drzew, w tym też przy 
ul. Wolności. Jeżeli chodzi o wycięcie suchych drzew w kierunku 
Przyborzyc, to wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do ZDP, celem 
wykonania. 

 
W odpowiedzi radny Marian Miazga będący również dyrektorem ZDP 
podkreślił, iż wniosek w tej sprawie był już kierowany do Starostwa 
Powiatowego o wydanie pozwolenia na wycinkę tych drzew, z odmowną 
decyzją. Niemniej jednak ponowimy ten wniosek. Jeżeli chodzi o procedury 
związane z wycinką drzew, to są one bardzo rygorystyczne, których należy 
przestrzegać. 
 

Ad. pkt-u 9. 
Przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz zapoznał radnych z treścią 
nw. pism: 
 

1. Prawomocnym wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  
w Gdańsku w sprawie oddalenia skargi wniesionej przez Pana Jerzego 
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Barzowskiego na uchwałę Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 6.03.2013 r.  
Nr XXVIII/245/2013 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty oraz 
zwolnień przedmiotowych. Pismo to, stanowi załącznik nr 23  
do protokółu. 

 
2. Pismem Pana Wincentego Knitra z dnia 2.06.2014 r. w sprawie 

niezadowalającej odpowiedzi na wcześniejsze wezwania dotyczące 
bezczynności Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie wyrażenia przez 
Radę Miejska w Bytowie stanowiska w kwestii zaprzestania orzekania 
przez sędziów Sądu Rejonowego w Lęborku Oddziału Zamiejscowego 
w Bytowie. Pismo to, stanowi załącznik nr 24 do protokółu. 

 
3. Skargą Wincenta Knitra z dnia 24.06.2014 r. na przewodniczącego Rady 

Miejskiej, w związku z nie rozpatrzeniem pisma z dnia 28.05.2014 r. 
dot. zaprzestania orzekania przez sędziów Sądu Rejonowego  
w Lęborku Oddziału Zamiejscowego w Bytowie. Pismo to, stanowi 
załącznik nr 25 do protokółu.  

 
4. Pismem Pana Leszka Orkisza na temat pomnika Światowida. Pismo to, 

stanowi załącznik nr 26 do protokółu. 
 
Na zakończenie poinformował, że w związku z upływem w dniu 21.11.2014 r. 
kadencji Rady, przypomina o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego, 
zgodnie z przepisami ustawy, które składa się na 2 miesiące przed upływem 
kadencji. Oznacza to, że ostatnie oświadczenie majątkowe powinno być 
złożone w konkretnym dniu. W 2014 roku przypada to w dniu 21.09. 
(niedziela) i w związku z tym oświadczenie można złożyć przed tym 
terminem tj. w piątek 19.09.2014 r. lub w poniedziałek 22 września. 
Oświadczenie składa się wg stanu na dzień jego złożenia (przychody, 
dochody z 2014 r.). 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, dlaczego przerwano roboty 
budowlane na ul. Pogodnej w Bytowie oraz dlaczego nie można przyspieszyć 
procedury związanej z wydaniem zezwolenia na wycinkę drzew przy ul. 
Wolności w Bytowie ? 
 
W związku z brakiem zezwoleń na wycinkę drzew wydanych przez 
Starostwo, dlatego wstrzymano roboty, które niebawem zostaną wznowione 
powiedział zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński.  
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Radna Barbara Poblocka pytała, jak będzie wyglądała sprawa przebudowy 
BCK, czy etapami, czy jednorazowo oraz jak daleko posunęły się sprawy 
dotyczące rewitalizacji linii kolejowej Bytów-Lipusz? 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński powiedział, 
że etapami. Na pewno nie będzie to kolidowało z innymi pomieszczeniami 
użyteczności publicznej. Jeżeli chodzi o rewitalizację linii kolejowej  
na odcinku Bytów-Lipusz, to w tej sprawie cały czas trwają rozmowy. 
Ostatnie spotkanie w tej sprawie odbyło się w dniu 27.05.2014 r. w Warszawie.  
 
Radny Aleksander Pradella wystąpił z wnioskiem o zorganizowanie 
spotkania z dyrektorem Spółki WM Bytów w sprawie źle posadowionych 
studzienek ściekowych przy bloku ul. Nad Borują w Bytowie. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński oznajmił,  
że po urlopie wypoczynkowym zajmie się tym tematem i skieruje 
odpowiednie służby, celem załatwienia sprawy. Sprawa leży do wykonania 
po stronie gminy a nie Wodociągów Miejskich. Wodociągi Miejskie  
jedynie na zlecenie gminy mogą to wykonać. 
 

Ad. pkt-u 10. 
Pan Leszek Waszkiewicz, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, 
podziękował radnym i zaproszonym gościom za uczestniczenie w obradach. 
Po wyczerpaniu porządku obrad, zamknął XLII sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie o godz. 12:30. 

 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula Szyszło                          Leszek Waszkiewicz 
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WYCIĄG 
z protokołu sesji Nr XLII/2014 Rady Miejskiej w Bytowie 

z dnia 25.06.2014 r. 

Ad. pkt-u 5. 
Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2013 r. oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2013 wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Bytów. 
 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał przewodniczący Rady Miejskiej  
Pan Leszek Waszkiewicz, który poprosił panią skarbnik o przedstawienie 
sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2013 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.    
 
Na wstępie skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra poinformowała, że zgodnie  
z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 
sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz  
ze sprawozdaniami z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca  
roku następującego po roku budżetowym. Roczne sprawozdanie finansowe 
gminy Bytów za rok 2013 składa się z czterech części. Pierwsza cześć 
sprawozdania stanowi bilans z wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 rok. 
Druga część sprawozdania finansowego składa się z łącznego bilansu 
jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy 
Bytów za 2013. Trzecia część składa się z łącznego rachunku zysków i strat 
jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy 
Bytów za 2013 rok. Natomiast czwarta część sprawozdania finansowego 
składa się z łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostek budżetowych  
i samorządowych zakładów budżetowych gminy Bytów za 2013 rok.  
W dalszej kolejności skarbnik omówiła bilans z wykonania budżetu gminy 
Bytów sporządzony na dzień 31.12.2013 r., który po stronie aktywów  
i pasywów wynosi 5 500 498,27 zł. Stan środków pieniężnych  
na rachunkach bankowych na koniec roku po stronie aktywów wynosił 
4 956 575,25 zł. Kwota 543 923,02 zł stanowi należności i rozliczenia finansowe, 
głównie z tytułu udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz 
innych podatków, które były realizowane przez urzędy skarbowe. Kwota  
101 000,00 zł stanowi należności finansowe z tytułu udzielonych pożyczek dla 
organizacji pozarządowych w roku 2013, które przypadają do spłaty w roku 
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następnym. W należnościach od budżetu w kwocie 442 923,02 zł znajduje  
się między innymi podatek VAT. Po stronie pasywów znajdują  
się zobowiązania jakie ciążą na gminie na koniec roku 2013, które stanowią 
kwotę w wysokości 24 311 386,88 zł oraz  zobowiązania wobec budżetu, czyli 
dotacje, które należy zwrócić w 2014 roku. Po stronie zobowiązań znajduje  
się również rezerwa na niewygasające wydatki w kwocie 76 316,00 zł, 
zatwierdzone uchwałą Rady Miejskiej oraz wynik finansowy budżetu za rok 
2013, składający się z deficytu w wysokości 1 549 008,53 zł. W innych 
pasywach w kwocie 1 459 787,00 zł znajduje się między innymi subwencja 
oświatowa, która została przekazana w grudniu w 2013 r.  z przeznaczeniem 
na wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli w roku 2014. W dalszej kolejności 
omówiła bilans jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 
budżetowych, w skład których wchodzą: Urząd Miejski, MOPS, MOSiR, 
którego likwidacja nastąpiła z dniem 31.12.2013 r., jednostki oświatowe 
(szkoły, gimnazja), CIS oraz rachunek zysków i strat a także zestawienie 
zmian w funduszach ww. jednostek.  
 
Następnie pani skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy Bytów  
za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
W prezentacji omówiła: 

24. Realizację budżetu gminy Bytów za 2013 rok oraz deficyt, 
25. Wykonanie dochodów budżetu gminy Bytów według działów  

klasyfikacji budżetowej, 
26. Strukturę wykonania dochodów, 
27. Planowane wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób 

fizycznych w latach 2009-2013, 
28. Planowane wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób 

prawnych w latach 2009-2013, 
29. Planowane wpływy z tytułu sprzedaży mienia gminnego w latach 

2009-2013, 
30. Strukturę dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, 
31. Zaległości w podatkach od osób fizycznych w latach 2009-2013, 
32. Zaległości w podatkach od osób prawnych w latach 2009-2013, 
33. Zaległości w najmach, dzierżawach w latach 2009-2013, 
34. Wpływy z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów w latach  

2009-2013, 
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35. Odsetki od środków na rachunkach bankowych w latach 2009-2013, 
36. Skutki obniżenia górnych stawek w podatkach w latach 2009-2013, 
37. Skutki udzielonych ulg w podatkach w latach 2009-2013, 
38. Umorzenia w podatkach w latach 2009-2013, 
39. Rozłożenia na raty w podatkach w latach 2009-2013, 
40. Wykonanie wydatków budżetu gminy Bytów według działów 

klasyfikacji budżetowej, 
41. Strukturę wykonania wydatków, 
42. Procentowy udział wydatków majątkowych w latach 2007-2013, 
43. Wydatki na oświatę, a dopłata gminy w latach 2009-2013 

(subwencjonowane i własne), 
44. Wydatki na oświatę niepubliczną, 
45. Koszty odsetek od pożyczek i kredytów w latach 2007-2013, 
46. Zobowiązania finansowe gminy Bytów z tytułu kredytów, pożyczek  

i obligacji. 
 
Jednocześnie pani skarbnik udzieliła odpowiedzi radnej Barbarze Pobłockiej 
na zapytanie dotyczące zadłużenia gminy Bytów na tle Powiatu Bytowskiego 
oraz ościennych gmin złożone na wczorajszej Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Bytowie, które stanowi załącznik nr 5 
do protokołu. 
 
Na zakończenie poinformowała, że szczegółowa analiza wszystkich danych 
została zawarta w sprawozdaniu opisowym, które zostało złożone w biurze 
Rady Miejskiej oraz umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Ponadto podkreśliła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2013 było szczegółowo badane przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 
w Bytowie wraz z sprawozdaniami z wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury oraz przyjęcia informacji  
o stanie mienia komunalnego, jak również przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową, która wydała pozytywną opinię na temat ww. sprawozdań.   
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2013 wraz  
z prezentacją multimedialną stanowi załącznik nr 6, 7 do protokołu. 
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Następnie przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz odczytał uchwałę 
Nr 057/g312/R/II/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 14.04.2014 r. w sprawie pozytywnej opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
W dalszej kolejności, zgodnie z porządkiem obrad przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie Pan Stanisław Kożyczkowski odczytał 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2013 r.   
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 15.05.2014 r. stanowi załącznik nr 9  

do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  
oraz jej członkom za włożony trud w trakcie kontroli i pracę nad 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok ubiegły oraz 
sporządzeniem wniosku w sprawie absolutorium dla burmistrza Bytowa  
z tytułu wykonania budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Leszek Waszkiewicz odczytał uchwałę 
Nr 121/g312/A/II/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 21.05.2014 r. w sprawie pozytywnej opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Bytowa z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji stałych 
Rady Miejskiej o przedstawienie opinii o sprawozdaniu. 
 

5. Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy Bytów pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały nie wnosząc żadnych uwag. 

6. Komisja Potrzeb Społecznych  - jw.  
7. Komisja Edukacji Kultury i Sportu również nie wniosła żadnych uwag 

do sprawozdania oraz wniosku Komisji Rewizyjnej opiniując projekt 
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uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy Bytów za rok 2013 pozytywnie.  

8. Komisja Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  
w Bytowie nie wniosła żadnych uwag do sprawozdań przyjmując 
projekt uchwały w wersji zaproponowanej Radzie. 

 
Głosów w dyskusji nad sprawozdaniami nie było. 
 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne nw. projekty 
uchwał w sprawie: 
 

3) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 
Bytów za rok 2013 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy Bytów za rok 2013, 

 
W wyniku głosowania: (12-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/369/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła. 

 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Aleksander Pradella/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

 
4) udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania  

  budżetu gminy Bytów za 2013 rok 
 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz pozytywnej opinii RIO i braku dyskusji, przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (12-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLII/370/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.06.2014 r. – przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Aleksander Pradella/ 

 

Pan Leszek Waszkiewicz przewodniczący Rady w imieniu swoim  
oraz radnych złożył gratulacje burmistrzowi Bytowa w związku  
z udzieleniem absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za rok 
2013. 
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Podziękowanie radnym za udzielenie absolutorium zwłaszcza członkom 
Komisji Rewizyjnej złożył również burmistrz Bytowa. W swoim wystąpieniu  
burmistrz podziękował zastępcom, kierownikom poszczególnych wydziałów 
oraz wszystkim pracownikom za wsparcie i pomoc w realizacji trudnych 
zadań samorządowych, między innymi inwestycyjnych. Szczególne 
podziękowania złożył pani skarbnik za przestrzeganie dyscypliny finansowej  
i nie przekroczenia planu wydatków. Podziękował również radnym za dobrą 
współpracę, gdzie dominowała przede wszystkim troska o dobro całej gminy.   
 

 

 

       Za zgodność z oryginałem 
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WYCIĄG 
z protokołu sesji Nr XLII/2014 Rady Miejskiej w Bytowie 

z dnia 25.06.2014 r. 
 

 

Radny Marian Miazga  w imieniu mieszkańców wsi Mądrzechowo zwrócił  
się z prośbą do burmistrza Bytowa o rozważenie możliwości utworzenia 
miejsca kąpielowego nad jeziorem Gubisz, które byłoby ogólnodostępne i nie 
kolidowałoby z terenami prywatnymi, którzy zabraniają przejścia przez ich 
teren. 
 

 

 

        Za zgodność z oryginałem 
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WYCIĄG 
z protokołu sesji Nr XLII/2014 Rady Miejskiej w Bytowie 

z dnia 25.06.2014 r. 
 

 

w sprawie przedstawienia pisemnej informacji na temat wydatków 
inwestycyjnych poniesionych w roku 2013 bez funduszu sołeckiego   
w poszczególnych sołectwach (15) gminy Bytów w przeliczeniu  
na 1 mieszkańca. 
 
       

       Za zgodność z oryginałem 

 

 


